
  ابوالحسن داوودی در نشست »سینما 
رو به آینده« درباره آینده سینمای ایران 
بیان کرد که بسیاری از فیلم ها محصول غلبه 
گزارش  تفکر سینمای زیرزمینی است. به 
نشست  ششمین  رویداد،  عمومی  روابط 
سازمان  همت  به  آینده«  به  رو  »سینما 
سینمایی سوره و به میزبانی امیر قادری، 
کبر نبوی و  با حضور ابوالحسن داودی، ا
محمد حمزه ای در پردیس سینمایی آزادی 
برگزار شد. امیر قادری میزبان برنامه ابتدا 
مسعود  گذشته  جلسات  در  کرد:  عنوان 
که  کرد  ح  مطر را  جالب  ایده  این  اطیابی 
کارگردان محوری  آینده سینمای ایران نه 
خواهد بود و نه ستاره سالاری؛ آینده سینمای 
ایران کمپانی محور خواهد بود. من از آقای 
ابوالحسن داووی می خواهم که بحث را از 
اینجا شروع کنند. ابوالحسن داودی درباره 
ایران  سینمای  آینده  محورشدن  کمپانی 
گفت: ابتدا باید مشخص کنیم که تعریف مان 
کمپانی را  گر  کمپانی چیست. ما حتی ا از 
سرمایه تعریف کنیم، بازهم سرمایه جوانب 
و حواشی خاص خودش را دارد. با این حال 
گر کمپانی را با تعریف استاندارد جهانی اش  ا
بشناسیم، باید بگوییم که ما در ایران فاقد 
کمپانی هستیم. با توجه به شرایط سیاسی، 
کشور داریم،  که در  اقتصادی و اجتماعی 
در آینده نزدیک هم امکان به وجودآمدن 
کمپانی به معنای درست را نداریم. وی درباره 
کمپانی فیلم های کمدی که در حال حاضر 
مشغول به کار هستند، افزود: اینها به هیچ 
که کمپانی در وهله  وجه کمپانی نیستند چرا
اول سینما را به شکل صنعت می شناسد نه 
به شکل وسیله و ابزار سودآوری. در کمپانی 
همه جوانب اعم از تجهیزات، استودیوها، 
امکانات تولیدی و... را با هم داریم. همه 
کمپانی ها نقشه راه چند ساله دارند. در ادامه 
کبر نبوی اظهار کرد: به نظر  این نشست، ا
من هوش مصنوعی توانسته تاریخ بشر را به 
قبل و بعد از خود تقسیم کند و همین میزان 
تقاضای سینما در آینده بیش از پیش خواهد 
شد. هوش مصنوعی سینما را از بین نخواهد 
برد اما به شدت روی آن تاثیر می گذارد. 

برای همین فکر می کنم ما کمپانی در سینما 
نخواهیم داشت؛ مگر اینکه فرهنگمان اصلاح 
شود و سودمان را در سود جمع ببینیم. 
مهمان  دیگر  حمزه ای  محمد  همچنین 
این نشست گفت: من اعتقاد راسخ دارم که 
طی ۱۰ سال آینده ما قطعا سینمای کنونی را 
نخواهیم داشت. در واقع ماهیت سینمایی 
که ما دوستش داریم از بین نمی رود اما تغییر 
به  رسانه.  مانند  درست  می دهد؛  شکل 
همین دلیل تصور می کنم که کمپانی در آینده 
معنایی نخواهد داشت؛ آنچه که می تواند 
اندیشه است و  تاثیرگذار باشد،  آینده  در 
اندیشه شکل دیگری برای ارایه پیدا خواهد 
کرد. وی درباره افزایش استقبال از سینما در 
سال های اخیر تصریح کرد: من اعتقاد ندارم 
که سینمای ایران مورد استقبال مخاطب قرار 
گرفته است. سینمای ایران حالت سینوسی 
دارد و به نظر می رسد بعد از مدتی فیلم های 
کمدی علیه خودشان اقدام می کنند؛ در 
تصور  و  می خوابد  هم  جریان  این  نتیجه 
سمت  به  توجهی  قابل  گر  تماشا نمی کنم 

تولیدات سینمای ایران آمده باشد.
 زیرزمینی ها در حال افزایش است 

 ابوالحسن داودی نیز عنوان کرد: به نظر 

من آینده سینمای ایران متعلق به سینمای 
با تساعد هندسی در  که  زیرزمینی است 
دولت ها  از  هیچکدام  و  است  رشد  حال 
امکان و ابزار رویارویی با آن را ندارند. این 
تضادها گنده تر از اداره نظارت و حذف پروانه 
ساخت است. من تفاوت زیادی بین رویکرد 
دولت ها نمی بینم. دولت قبل برنامه ریزی 
آشکار داشت و هیچ ترسی نداشت که آن 
ح کند. سینمای مطلوب دوره قبل  را مطر
گر  رونق سینماداران بود و فکر می کردند ا
رونق  سینما  پس  است،  فروخته  فیلم   ۴
پیدا کرده و تعادل ۴۰ ساله سینمای ایران 
به راحتی در این دوره شکست. برای همین 
»فسیل« فیلمی است که به دستور مستقیم 
کران ماند تا به رقم ۳۰۰  وزیر ارشاد یکسال در ا
میلیارد برسد. الان تنها گونه ای که می تواند 
یک منفعت نسبی کسب کند، کمدی است. 
وی ادامه داد: بسیاری از فیلم ها محصول 
غلبه تفکر سینمای زیرزمینی است و هر ساله 
تعداد این فیلم ها در حال افزایش است حتی 
گر خلاف قوانین و بی حجاب ساخته شده  ا
که ایران امسال به صورت  باشند. فیلمی 
رسمی به اسکار معرفی کرد، پذیرفته نشد 
اما از سوی دیگر ۲ فیلم از سینمای زیرزمینی 

ایران از ۲ کشور جزو منتخبان اسکار قرار 
می گیرد. ممکن است ممنوعه بودن شرایط 
فیلم به دیده شدنش کمک کند و این یک 
سواستفاده سیاسی است. سینمای آینده 
نمی تواند خودش را در قید و بند شرایط 
الان نگه دارد. به عنوان مثال الان دوستان 
در شورای پروانه ساخت بسیار راحت تر از 
گذشته برخورد می کنند اما به هر حال شیوه، 
گر نگاه های دولتی و  شیوه کهنه ای است. ا
کمیتی با شرایط معقول جامعه همسو  حا
از  ایران مانند بسیاری  نشوند، سینمای 
مسایل دیگر در جامعه تغییر شکل خواهد 
داد و از نوع تحت نظارت قرار گرفتن دولت 
کرد:  تصریح  داودی  شد.  خواهد  ج  خار
همین چند ماه پیش من داور جشنواره 
فیلم کوتاه تهران بودم و کارهایی دیدم که 
حیرت کردم. چیزی که برای من حیرت انگیز 
بود این بود که از مکان هایی مانند زابل، 
بسیار  فیلم های  و...  جام  تربت  و  خاش 
کیفیتی ارسال می شد. من همان زمان به  با
گر به  مسئول انجمن سینمای جوان گفتم ا
این نسل جوان میدان ندهید، این نسل به 
جریان شورشی تبدیل خواهد شد که تمام 
شما را به تصرف خودش درمی آورد. قادری 
کنون ۷۰ درصد فیلم ها استاندارد لازم  گفت: ا
را دارند و بالا آمدن از بین این تعداد فیلم 
متوسط سخت است. امسال در جشنواره 
فیلم کوتاه تهران من فیلم های زیادی دیدم 
که از حد متوسط بالاتر بودند. حمزه ای 
عنوان کرد: سال گذشته بنیاد فارابی المپیاد 
فیلمسازی برگزار کرد و من ابتدا تردید داشتم 
که به بچه های ۱۲ تا ۱۳ ساله باید چه چیزی 
آموزش دهم. باعث تعجبم بود که نوجوانانی 
بودند،  مختلف  شهرستان های  اهل  که 
کاملا به روز بودند زیرا امروزه فضا برایشان 
فراهم است. داودی در پایان درباره خانه 
سینما و مشکل بزرگ آن گفت: خانه سینما 
به عنوان یک نهاد صنفی از ابتدا برخلاف 
تمام نهادهای صنفی دنیا به عنوان یک 
هرم به جای اینکه از قاعده شکل بگیرد 
گرفته است و به نوعی دولت   از سر شکل 

ساخته است.

خبــــر
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a r m a n m e l i . i r
رو بــــه رو

 رضا ناجی: 
 با 4  جایزه جهانی بیکارم 

از  بازیگر مرد   رضا ناجی برنده بهترین 
چهار جشنواره جهانی می گوید: این روزها 
ک کردن سبزی خوردن در خانه  مشغول پا
هستم. کار دیگری ندارم؛ نه سینمایی و نه 
سریال، هیچ پروژه ای کار نمی کنم. اصلا کار 
نیست. راحت در خانه نشسته ام. رضا ناجی 
در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: نه این که 
کاری قبول نکنم. کار نیست. کدام کار را به 
ما گفته اند که ما هم قبول نکنیم؟ فعلا که 
هنوز هیچ کاری به من پیشنهاد نشده است. 
برنده جایزه خرس نقره ای بهترین بازیگری 
مرد از جشنواره فیلم برلین برای بازی در 
فیلم آواز گنجشک ها)مجید مجیدی ۱۳۸۶( 
گرفته ام اما  4 جایزه جهانی  بیان داشت: 
دلیل  درباره  او  نداد.  اهمیت  هیچکسی 
گفت: دلیل آن مسئولان  کار شدنش،  کم 
هستند. برنده جایزه بهترین بازیگر مرد از 
جشنواره فیلم دمشق اظهار داشت: من 
الان تقریبا حدود یکسال است که بیکارم. 
کازیون )مسعود  آخرین کارم بازی در سریال اُ
اطیابی ۱۴۰۳( بود. سریال کوچک طنز بود 
و حدود ۱۰ دقیقه بازی داشتم و بعد از آن 
کاری نداشتم. برنده جایزه بهترین  هیچ 
بازیگر مرد از نظر نویسندگان و منتقدان 
گنجشک ها در سال  کشور برای فیلم آواز 
۱۳۸۸ افزود: هیچکس نه درخواستی کرد 
و نه پیشنهاد داشتم. او بیان داشت: من 
چهار جایزه گرفته ام اما این جایزه ها به درد 
نمی خورد. برنده جایزه بهترین بازیگر مرد 
اسکرین آسیا پاسیفیک برای بازی در فیلم 
گنجشک ها از استرالیا در سال ۲۰۰۸  آواز 
افزود: شهردار وقت کلانشهر تبریز دستور داد 
از من دو تندیس ساختند. وی ادامه داد: از 
من پرسیدند که جایزه ها را کجا می  گذاری؟ 
گفتم به موقع در موزه سینما می گذارم و 
کنون هم در موزه هستند. یکی از تندیس ها  ا
گذاشته اند. یکی را  را هم در موزه سینما 
مقابل سینما ناجی تبریز قرار دادند یکی را 
هم در موزه سینما گذاشتم. اطلاعی ندارم 
در موزه سینما بچه های موزه تندیسم را کجا 

گذاشته اند.

گر  ا داد:  هشدار  آمریکا  منتخب  رئیس جمهور   
پاناما رویکرد خود را جهت اعمال تعرفه های سنگین 
ندهد،  تغییر  آمریکا  تجاری  و  نظامی  کشتی های  بر 
ایالات متحده خواستار کنترل بر این کانال خواهد شد. 
»دونالد ترامپ« رئیس جمهور منتخب آمریکا در شبکه 
اجتماعی خود تحت عنوان »تروث سوشال« با اشاره به 
تعرفه های بالای پاناما بر کشتی های نظامی و تجاری 
که پاناما دریافت  ایالات متحده نوشت: »هزینه هایی 
می کند، مضحک است.« طبق گزارش نشریه »هیل«، 
رئیس جمهور منتخب آمریکا در ادامه این پست نوشت: 
»این هزینه ها به خصوص با علم بر سخاوت فوق العاده ای 
که از سوی ایالات متحده به پاناما اعطا شده، مضحک 
هستند. این اقدام که تماما به منزله باجگیری از کشور 
ما است، فورا متوقف خواهد شد.« پاناما برای عبور 

قایق ها و کشتی ها از کانال خود تعرفه می گیرد. هزینه ها 
بر اساس اندازه و هدف کشتی ها متفاوت بوده و از ۰.۵۰ 
دلار تا ۳۰۰ هزار دلار متغیر است. ترامپ همچنین در این 
گر اصول اخلاقی و قانونی این اقدام  کید کرد: »ا خصوص تا
سخاوتمندانه و بزرگوارانه رعایت نشود، ما از پاناما تقاضا 
خواهیم کرد این کانال به طور کامل و بدون هیچگونه 
سوالی به ما بازگردانده شود. خطاب به مقامات پاناما؛ 
لطفا طبق این اساس رفتار کنید!« ایالات متحده بیش 
از هر کشور دیگری از کانال پاناما استفاده می کند و کنترل 
این کانال در سال ۱۹۹۹ به دنبال معاهده ای در سال ۱۹۷۹ 
« رئیس جمهور اسبق آمریکا،  تحت ریاست »جیمی کارتر
گذار شد؛ تصمیمی که از سوی ترامپ  تماما به پاناما وا
»احمقانه« خوانده شده است. ترامپ در این خصوص 
گفت: »زمانی که رئیس جمهور جیمی کارتر به طور احمقانه 

این کانال را در ازای یک دلار در دوره ریاست جمهوری 
گذار کرد، مدیریت آن تنها به عهده پاناما بود، نه چین  وا
. اما ما هرگز اجازه نخواهیم داد پاناما  یا هر شخص دیگر
به دست افراد اشتباه بیفتد. ایالات متحده درخصوص 
فعالیت کانال پاناما منافع خاص، موثر و قابل اعتمادی 
دارد و این همیشه قابل درک بوده است.« این تازه ترین 
تهدید ترامپ پس از تهدیدها علیه کانادا بوده است. او 
گر کانادا مانع مهاجرت غیرقانونی و  اخیرا هشدار داد ا
قاچاق موادمخدر نشود، علیه کالاهای وارداتی این کشور 
تعرفه اعمال خواهد کرد و همچنین به طور غیرمستقیم 
اجتماعی  شبکه  در  برانگیز  جنجال  اظهارنظری  در 
کانادا از عهده تعرفه ها برنمی آید،  گر  ایکس نوشت: ا
می تواند پنجاه و یکمین ایالت آمریکا و »جاستین ترودو« 

نخست وزیر کانادا، فرماندار این ایالت شود.

ترامپ این بار پاناما را تهدید کرد

 سخنگوی نیروهای مسلح یمن اعلام کرد که نیروهای 
آمریکایی  ناوشکن  چند  و  هواپیمابر  ناو  یک  یمنی 
را هدف قرار داده  و یک جنگنده اف ۱۸ آمریکایی را 
سرنگون کرده اند. به گزارش مهر به نقل از المسیره، 
در  یمن  مسلح  نیروهای  سخنگوی  سریع«  »یحیی 
با تجاوز  کشور  این  ارتش  از مقابله موفق  بیانیه ای 
ارتش آمریکا و انگلیس به یمن خبر داد. سخنگوی 
نیروهای مسلح یمن اعلام کرد: حمله آمریکا و انگلیس 
به کشورمان را با هدف قراردادن ناو هواپیمابر »یو اس 
اس هری اس ترومن« و چند ناوشکن وابسته به آن به 
شکست کشاندیم. یحیی سریع ادامه داد: ما این ناو 
هواپیمابر و ناوشکن های آمریکایی انگلیسی را همزمان 

با آغاز حمله خصمانه به کشورمان هدف قرار دادیم. 
این عملیات منحصر به فرد به لطف خداوند با ۸ موشک 
کروز و ۱۷ پهپاد به انجام رسید. این عملیات به سرنگونی 
جنگنده »اف ۱۸« حین تلاش ناوشکن ها برای مقابله 
با پهپادها و موشک های یمنی انجامید. سخنگوی 
نیروهای مسلح یمن اظهارکرد: بیش تر جنگنده های 
آب های  آسمان  سوی  به  را  یمن  آسمان  متخاصم 
خ برای دفاع از ناو هواپیمابر  بین المللی در دریای سر
حین حمله به آن ترک کردند. ناو هواپیمابر »یو اس 
اس هری اس ترومن« پس از هدف قرارگرفتن از موضع 
خ عقب نشینی  پیشین خود به سوی شمال دریای سر
کرد. عقب نشینی این ناو هواپیمابر پس از حملات 

چندباره نیروهای موشکی، دریایی و پهپادی یمن به 
آن صورت گرفت. سریع ادامه داد: ما بر موفقیت خود 
در مقابله با تجاوز آمریکا و انگلیس و به شکست کشاندن 
کید می کنیم. همچنین بار دیگر  آن به لطف خداوند تا
بر آمادگی خود برای مقابله با هرگونه حماقت آمریکا، 
کید می کنیم.  انگلیس و »اسرائیل« در برهه پیشرو تا
سخنگوی نیروهای مسلح یمن افزود: ما به دشمن 
اسرائیلی و آمریکایی نسبت به تجاوز به یمن هشدار 
می دهیم و از حق کامل خود برای دفاع از کشورمان 
استفاده خواهیم کرد. ما بر تداوم حمایت خود از ملت 
فلسطین تا زمان توقف تجاوز به غزه و لغو محاصره آن 

کید می کنیم. تا

یحیی سریع: 

جنگنده اف ۱۸ آمریکایی را سرنگون کردیم

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

بحران در ارتش انگلیس
افزایش  وجود  با  نوشت:  تلگراف  روزنامه   
بی سابقه دستمزدها در تابستان امسال، سربازان 
انگلیسی »به شکل نگران کننده ای« ارتش این 
کشور را ترک می کنند. به گزارش ایرنا، تلگراف افزود: 
برای اولین بار در تاریخ انگلیس به ازای هر هزار نفر 
دو سرباز مرد یا زن در این کشور وجود دارد. حدود 
کتبر  ۱۵ هزار و ۱۱۹ نیروی مسلح در سال میلادی تا ا
( ارتش انگلیس را ترک کرده اند. از این تعداد  )مهر
۷ هزار و ۷۷۸ نفر داوطلبانه اقدام به ترک ارتش 
کرده اند. در همین بازه زمانی، ارتش انگلیس فقط 
بیش از ۱۲ هزار نیرو جذب کرد که باعث کاهش 
نیروهای ارتش شده است. سربازان انگلیسی در 
حالی ارتش را ترک می کنند که دولت تلاش کرده 
بحران جذب نیرو را با افزایش ۶ درصدی حقوق 
کند. وزارت دفاع انگلیس، ماه ژوئیه  ریشه کن 
افزایش دستمزدها را که بزرگترین میزان در ۲۲ سال 
گذشته بوده است با هدف حفظ نیروها اعلام کرد 
اما آمار جدید نشان می دهد این افزایش ممکن 
کافی نباشد. به رغم این افزایش حقوق  است 
نیروهای ارتش، آنها بدترین وضعیت را در مقایسه 
با سایر کارمندان بخش های دولتی در انگلیس 
دارند. حقوق نیروهای ارتش در انگلیس از سال 
۲۰۱۱ میلادی فقط ۱.۹ درصد افزایش داشته در 
حالی که این افزایش برای پزشکان جدید ۱۳.۳۹ 
درصدی و برای رانندگان قطار ۱۰.۱۴ بوده است. 
خدمات اجتماعی در انگلیس که در دوره دیوید 
کاهش   ، کشور کامرون نخست وزیر پیشین این 
کنون برای اولین بار ۴  قابل ملاحظه ای داشت ا
برابر نیروهای مسلح است. تلگراف، تلاش ارتش 
انگلیس برای افزایش دستمزد سربازان به منظور 
تقویت نظامی خود را گامی در جهت مجهز شدن 
همزمان با افزایش درگیری ها در سراسر جهان 
ارزیابی کرد و نوشت: انتظار می رود دولت آینده 
آمریکا به ریاست دونالد ترامپ از متحدان اروپایی 
خود در ناتو بخواهد هزینه دفاعی خود را افزایش 
دهند. وی خواستار اختصاص ۵ درصد از تولید 
ناخالص کشورهای ناتو برای بودجه دفاعی است. 
در حال حاضر اعضای ناتو تنها ۲ درصد از تولید 
ناخالص خود را صرف بودجه دفاعی می کنند. 
کشور عضو ناتو فقط  که از ۳۲  این درحالیست 
۲۳ درصد این هزینه را تقبل کرده اند. سخنگوی 
وزارت دفاع انگلیس مدعی شد که دولت متبوعش 
بحران جذب نیرو در ارتش را به ارث برده است و در 
۱۴ سال گذشته اهداف مورد نظر هر سال نادیده 
گرفته شده است. دولت اقدامات قاطعی را برای 
جلوگیری از این روند بلندمدت کاهش نیروهای 

ارتش بکار خواهد گرفت.

دیدار وزیر خارجه ترکیه با الجولانی در دمشق  کوتــــاه

 منابع رسانه ای سوریه از دیدار و رایزنی وزیر امور خارجه 
ع« ملقب به »ابومحمد الجولانی«  ترکیه با »احمد الشر
فرمانده گروه معارض مسلح »هیات تحریرالشام« در دمشق 
خبر دادند. به گزارش  ایرنا، روزنامه الوطن سوریه در این 
کان فیدان« وزیر امور خارجه ترکیه  باره گزارش داد که »ها
وارد کاخ الشعب در دمشق شد. این روزنامه همچنین خبر 
داد که فیدان پس از ورود به کاخ الشعب با الجولانی دیدار 
و گفت وگو کرد. رسانه های سوریه به جزئیات بیشتری از 
این دیدار اشاره نکرده اند. پیشتر رجب طیب اردوغان، 
رئیس جمهوری ترکیه به خبرنگاران گفته بود: به زودی 
کان فیدان، وزیر امور خارجه مان، ان شاءا... به آنجا  ها

)سوریه( خواهد رفت؛ آنها ساختار جدید دولت را با هم 
شکل خواهند داد. معارضان مسلح در سوریه از بامداد 
هفتم آذر ۱۴۰۳ برابر با ۲۷ نوامبر ۲۰۲۴ با هدف برکناری 
بشاراسد از قدرت؛ عملیات خود را در مناطق شمال غرب، 
؛  غرب و جنوب غرب حلب، آغاز و سرانجام پس از یازده روز
در تاریخ یکشنبه ۱۸ آذرماه کنترل خود بر شهر دمشق و 
خروج اسد از کشور را اعلام کردند. در همین راستا، »محمد 
« به عنوان رئیس دوره انتقالی سوریه تعیین شده  البشیر
بود، رسما ریاست دولت انتقالی این کشور تا ماه مارس 
آینده را بر عهده گرفت. پس از این اتفاق، سفارت ترکیه در 

دمشق از فعالیت خود را از سر گرفت.

ولادیمیر پوتین:
  غرب قصد اجرای 

توافقات مینسک را نداشت
زودتر  باید  مسکو  کرد:  اعلام  روسیه  رئیس جمهور   
متوجه می شد که مخالفان قصد اجرای توافقات مینسک 
را ندارند. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ریانوستی، 
ولادیمیر پوتین، گفت: مسکو آماده تعامل با کشورهاست، 
اما نه به قیمت آسیب به منافع خود. موضوع اصلی دیگر 
کشورها هستند، نه روسیه. رئیس جمهور روسیه در این 
ارتباط ادامه داد: روسیه روابط خود با دیگر کشورها را بر 
اساس منافع کشور خود بنا خواهد کرد. وقتی مخالفان 
روسیه به آمادگی ما برای پاسخ به هر چالشی پی ببرند، به 
دنبال سازش خواهند بود. روسیه آماده سازش است، اما 
نه به قیمت آسیب به منافع خود. ولادیمیر پوتین، در این 
ارتباط افزود: مسکو باید زودتر متوجه می شد که مخالفان 
قصد اجرای توافقات مینسک را ندارند. سران کشورهای 
غربی اذعان کردند که قصد اجرای توافقات مینسک را 
نداشتند و می خواستند به اوکراین برای تجدید قوا زمان 
بدهند. وی در ادامه درباره عملیات ویژه نظامی کشورش 
در اوکرایی نیز اضافه کرد: بی عملی روسیه در سال ۲۰۲۲ 
جنایتی در برابر منافع کشور و مردمش محسوب می شد. 
کازان  کنش به حمله پهپادی اوکراین به  پوتین، در وا
اعلام کرد که کشورش نه تنها خساراتی که دشمن سعی 
در واردکردن آن دارد را جبران خواهد کرد، بلکه با سرعت 

بیشتری به پیشرفت ادامه خواهد داد.

فرانسه:
 متعهد به حمایت از ارمنستان هستیم

با  نظامی  همکاری  ادامه  از  فرانسه  دفاع  وزیر   
ارمنستان خبر داد. سباستین لکورنو پس از دیدار با 
گفت: پاریس   سورن پاپیکیان، وزیر دفاع ارمنستان  
متعهد به حمایت از ارمنستان در امور نظامی است.
به گزارش خبرگزاری آرمناپرس، لکورنو اظهارکرد: »ما به 
حمایت از ارمنستان در امور دفاعی، از جمله مشاوره، 
آموزش و تجهیزات، به ویژه در حوزه پدافند هوایی ادامه 
می دهیم.« الهام علی اف، اخیرا با انتقاد از رئیس جمهور 
فرانسه گفت: »ارمنستان باید بداند که در صورت تحریک 
آذربایجان، هیچکس در میدان به آن کمک نخواهد 
کرد.« او ادامه داد: »ارمنستانی ها نباید نتایج جنگ دوم 
قره باغ در سال ۲۰۲۰ و عملیات ضد تروریستی در سپتامبر 
گر ارمنستان به تحریک دیگری  ۲۰۲۳ را فراموش کنند. ا
علیه ما فکر می کند این را بداند که  هیچکس به آنها کمک 
کرون چگونه در سال 2020 یا 2023 به  نخواهد کرد. ما
آنها کمک کرد؟« وی اظهارکرد که جمهوری آذربایجان 
سوی  از  ارمنستان  تسلیح  توقف  خواهان  همچنان 
پاریس است. ارمنستان با هند نیز داد و ستد نظامی 

گسترده ای دارد.

  رضی هیرمندی
نماینده ایران در »آسترید لیندگرن« 

 نویسنده و مترجم نام آشنای ایرانی، به عنوان نماینده ایران 
در نخستین دوره بخش ترجمه جایزه جهانی آسترید لیندگرن 
انتخاب شد. رضی هیرمندی، به عنوان نماینده ایران در نخستین 
دوره بخش ترجمه جایزه جهانی آسترید لیندگرن انتخاب شد. 
این جایزه که برای نخستین بار در سال ۲۰۲۴ به بخش جوایز آثار 
ادبی اضافه شده است، از سوی کمیته جوایز فدراسیون جهانی 
مترجمان معرفی شده است. فدراسیون با ارسال فراخوان به 
انجمن های عضو، از جمله انجمن صنفی مترجمان تهران، 
خواستار معرفی نمایندگان شایسته شد. در پی این فراخوان، 
کارگروه ترجمه ادبیات کودک و نوجوان انجمن صنفی مترجمان 
تهران پس از برگزاری جلسات بررسی و هماهنگی، رضی هیرمندی 
را با توجه به سوابق ادبی او به عنوان نماینده ایران در نخستین 
دوره این جایزه انتخاب کرد. رضی هیرمندی، با نام کامل رضی 
خدادادی هیرمندی، از چهره های شناخته شده حوزه ادبیات 
کودک و نوجوان در ایران است. او فعالیت ادبی خود را در سال 
۱۳۵۵ با ترجمه کتاب مشهور »درخت بخشنده« اثر شل سیلور 
کنون بیش از ۱۷۰ اثر در حوزه ترجمه  استاین آغاز کرد. هیرمندی تا
و تألیف منتشر کرده و جوایز معتبری نیز در این مسیر کسب کرده 
است. انجمن صنفی مترجمان تهران تلاش دارد با عضویت 
ظرفیت های  مترجمان  جهانی  فدراسیون  کارگروه های  در 
بین المللی بیشتری برای مترجمان ایرانی فراهم کند. این انجمن 
کنون موفق به کسب کرسی هایی چون دبیری مرکز آسیایی  تا
فدراسیون جهانی مترجمان و عضویت در کارگروه های تخصصی 
این فدراسیون شامل ترجمه کتاب و کپی رایت، ترجمه و هوش 
مصنوعی و ترجمه حقوقی شده است. در میان نامزدهای 
امسال این جایزه ادبی از ایران ۹ چهره و نهاد ادبی نامزد دریافت 
کبرپور )نویسنده(، علی  جایزه معرفی شده اند که شامل احمد ا
خدایی )تصویرگر(، علیرضا گلدوزیان )تصویرگر(، هدی حدادی 
)تصویرگر(، هوشنگ مرادی کرمانی )نویسنده(، محمد میرکیانی 
کبر )نویسنده(، با من بخوان )نهاد  )نویسنده(، نوید سید علی ا
ادبی( و رضا دالوند )نویسنده/تصویرگر( می شود. جایزه  »آسترید 
لیندگرن« از سال ۲۰۰۲ از سوی دولت سوئد برای بزرگداشت 
»آسترید لیندگرن« نویسنده شهیر این کشور بنیان نهاده  شد. 
این جایزه به اشخاص یا سازمان هایی اهدا می شود که نقش 
برجسته ای در خلق ادبیات کودک و نوجوان یا ترویج آن داشته 
باشند. انجمن نویسندگان، شورای کتاب کودک، کانون پرورش 
کودکان دنیا، چهار  کودکان و نوجوانان و موسسه  پژوهشی 
نهاد ایرانی هستند که می توانند برای این جایزه نامزدهایی 
را معرفی کنند. این جایزه ادبی به ارزش پنج میلیون کرون 
سوئد، به عنوان بزرگ ترین و گران ترین جایزه ادبیات کودکان و 
نوجوانان و دومین جایزه بزرگ ادبیات کودک و نوجوان پس از 
ح است. برنده  جایزه هانس کریستین اندرسن در جهان مطر
جایزه آسترید لیندگرن در تاریخ اول آوریل ۲۰۲۵ )۱۲ فروردین 

۱۴۰۴( معرفی می شود.

ابوالحسن داودی هشدار داد

  زیرزمینی شدن آینده سینمای ایران!


